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97. mode,  

Tirsdag den 16. ma.j k1. 13. 

Formanden: Finansudvalget har afgivet 
betænkning over forslag til lov om tillægsbe- 
villing for finansåret 1. april 1971-31. marts 
1972. Eksemplarer vil blive omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om sko- 
lelægeordning har afgivet betænkning over 
nævnte lovforslag. Eksemplarer vil blive 
omdelt. 

Trafikudvalget har afgivet betænkning 
over forslag til lov om videreførelse af Køge- 
bugtbanen fra Vallensbæk til Køge. Eksem- 
plarer vil blive omdelt. 

Udvalget angående forslag til lov om 
ændring af lov om offentlige veje og forslag 
til lov om ændring af byggelov. (Om vejfor- 
hold) har afgivet betænkninger over nævnte 
lovforslag. Eksemplarer vil blive omdelt. 

Retsudvalget har afgivet betænkning 
over. forslag til lov om ændring af færdselslo- 
ven og forslag til lov om ændring af retsple- 
jelovell. (Politisagsbehandling af visse straf- 
felovsovertrædelser). Eksemplarer er om- 
delt. 

Udvalget angående forslag til lov om 
sommerhuse og campering m. v., forslag til 
lov om erhvervelse af fast ejendom til fri- 
tidsformål og forslag til lov om ændring af 
lov om by- og landzoner har afgivet betænk- 
ning over nævnte lovforslag. Eksemplarer er 
omdelt. ' 

Medlem af folketinget Johan Nielsen har 
meddelt mig, at han ønsker til kirkeministe- 
ren at stille følgende spørgsmål: 

홢Hvad agter ministeren at foretage for 
at fremme demokratiet i folkekirken, 
jævnfør en artikel om kirkeligt demokra- 
ti, sonl stod i Politiken søndag den 14. 
maj 1972?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dagsor- 
denen for tingets spørgetid onsdag den 24. 
maj 1972. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov dm æn- 
dring af lov O'Jn bybefollcningens forsyning 
med mælk og fløde. 

(Anelen behandling af lovforslaget (nr. 85) 
findes i tidenden sp. 5773). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 137 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov O'Jn æn- 
llring af lov o),n planlægning af Køge Bugt- 
området. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 65) 
findes i tidenden sp. 5778). 

Der var ikke stillet ælldringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 140, stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive til- 
stillet statsministeren. 
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Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af jorslag til lov jor Grøn- 
land om ekspropriation. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 74) 
findes i tidenden sp. 2659, udvalgets be- 
tænkning i tillæg B. sp. 1119). 

Der var stillet 3 ændringsforslag:' i be- 
tænkningen. 

Uden for betænkningen var der ikke stil- 
let ændringsforslag. r. \ 

Lovforslagets paragraffer, ændringsforsla- 
gene og spørgsmålet om lovforslagets over- 
gang'til tredje behandling sattes til forhand- 
ling under ét. - 홢 ' 

Søren B. Jørgensen: Ved første behand- 
ling udtalte jeg, at den lov, vi her behand- 
ler, ville være et godt stykke værktøj i den 
fremtidige Grønlandspolitik; det var i hvert 
fald noget i den retning. Det konservative 
folkeparti har stillet et ændringsforslag, der 
efter min mening vil forringe loven på afgø- 
rende måde. I lovforslaget er det klart konT 
kretiseret i 12 punkter, til hvilke formål der 
kan eksproprieres på Grønland. / , 

Formanden: Vi må have mere ro i salen. 

Søren ß. Jørgensen:. Jeg må forstå det ,så- 
ledes, at det konservative folkeparti kan gå 
med til at ekspropriere ejendom til .faktisk 
alt ,,iiiuligt,, når bare det ikke drejer sig om 
opførelse af nye boliger. Vi er nogle stykker; 
der ikke kan, forstå denne indstilling; det vil 
jo nemlig sige, at hvis dette ændringsforslag 
blev vedtaget, kunne det bremse 'gennemfø- 
relsen af en bebyggelsesplan, der efter det af 
ministeren stillede ændringsforslag er blevet 
godkendt af kommunalbestyrelsen. En en- 
kelt mand kan på. den måde forsinke udvik- 
lingen og hindre, at der bliver opført gode 
og sunde boliger. Begrundelsen for, at man 
ønsker dette punkt 홢 § 1, stk. 1, nr. 11 홢 
fjernet, holder efter min opfattelse ikke. For 
det første kommer man jo ikke uden videre 
og siger til den pågældende: nu har dti at 
flytte og tage et andet sted hen, for du lig- 
ger i vejen: Der er i lovforslaget- taget' så 
mange hensyn, at vedkommende 홢 i alle til- 

fælde vil få en bolig, der svarer til hans fa- 
luilie10rhüld og hans økonomi. 

For det andet 홢 og det er den egentlige 
begrundelse, for det stillede ændringsforslag 
홢 fremhæver man, at bestemmelsen strider 
imod de hidtidige principper i dansk lovgiv- 
ning. Nu er det ikke bare noget, der utallige 
gange er sagt fra denne talerstol, men noget, 
som jeg tror alle medlemmer af dette ting, 
der har haft fornøjels-en af at være på Grøn- 
land og har set forholdene deroppe, erken- 
er: man kan ikke sammenligne forholdene 
på Grønland og her i Danmark. Hvis vi i 
den. hidtidige og også i, den fremtidige, .lov- 
givning-for, Grönland; har. haft og^liar^det 
grundsyn, -at man ikke kan gennemføre npr 
get på Grønlan^, som yi ikke ,har i den dan- 
ske lovgivning, så er jeg overbevist om, at 
udviklingen ikke var kommet 'så langt, som 
den trods alt er. I den overvejende del af 
lovgivningen òiri Grønland1 er dér' tåget 'heil1 
syn til de særlige forhold, og det bør der 
også gøres,i d e t t e , t i l f æ l d e . . / 홢  ; 

. Socialdemokratiet ønsker; ikke;; at: 'med- 
virke 홢 til at :/iMndre; ̂ gennemførelsen. afv.dé 
kommende bebyggelsesplaner, i Grønland, øg 
vi kan, derfor ikke stemme for det af det 
konservative folkeparti stillede ændringsfor- 
slag. Vi vil stemme for'dé tc) ændringsfor-f 
slag, 'som' Grønlan<fenumstéren' har stillet, j  

Thesti'up: Det  konservative' folkepartiä 
medlemmer af udvalget har stillet et 'Iim- 
dringsforslag om, at : § 1, stk. 11, nr. 11, ud- 
går. Den bestemmelse, - som vi ; ønsker' skal 
udgå, er1 en , hj emmel til ekspropriation til 
opnåelse af, talfredsstillehde: bebyggelsesform 
hold og hensigtsmæssig udnyttelse af area- 
ler, der er... anvendelige til, bebyggelse,, når 
dette er led . i en gqdkexL^t..b.ei?yggejsesplali. 
Yi begrunde^ dette, med, at vi ikke hidtil her 
i landet har anerkendt,; -at man, kan ekspro- 
priere til boligformål, ,0g; at i vi. derfor. ikke 
finder d e t  rimeligt at ;in.df øre .én sådan, lJH7 
stemmelse i Grønland. 

. Ministeren har så med det øvrige udvalgs 
tilslutning foreslået' eh ændring af nr: 11, 
der lyder sådan: 

홢Opnåelse -å-f: tilfredsstillende bebyggel- 
sesforhold bg hensigtmæssig, udnyttelse af 

i; arealer, . . .  når dettes er ledd en af ved- 
1 kommende5'kbmmunalbiestyrelses og mini- 

steren, f or ' Grønland' godkendt bebyggel- 
sesplan." " - 


